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Protokół nr 20/2020
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego dnia 22 września 2020 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło się zdalnie za pośrednictwem systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams
oraz systemu eSesja.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
3) Krzysztof Mirecki – radca prawny;
4) Bożena Jankowska – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
6) Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – kierownik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego;
7) Marek Paneth – architekt miejski;
8) Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej i p.o. dyrektora

Muzeum Ziemi Kozielskiej;
9) Ewa Krahl – dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania;
10)Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
11)Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
12)Piotr Mielec – dyrektor Opolskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej;
13)Ewa Czubek – radna miasta;
14)Adam Oczoś – radny miasta;
15)Grzegorz Chudomięt – radny miasta.

Obecność członków komisji - według obecności w systemie eSesja.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki.



2

W chwili rozpoczęcia obrad nieobecna była radna Katarzyna Dysarz i radny Jacek
Król, którzy dołączyli do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 19/2020 z dnia 18 sierpnia 2020 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Kultury

i Dziedzictwa Narodowego o uzgodnienie statutu Muzeum Ziemi Kozielskiej
w Kędzierzynie-Koźlu.

5. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
Współpraca z Opolską Regionalną Organizacją Turystyczną – efekty
współdziałania z Gminą Kędzierzyn-Koźle.

6. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 r. w zakresie działania
komisji.

7. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2021 r.
8. Opinia wstępna do projektu uchwały krajobrazowej.
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji zaproponował rozszerzenie porządku obrad o pkt
„Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutów żłobków
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle”:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król



3

Przewodniczący obrad zaproponował także przeniesienie pkt „Zaopiniowanie projektu
uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o
uzgodnienie statutu Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu” pod pkt
„Propozycje zadań do budżetu miasta na 2021 r.”:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król

Następnie Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z przyjętymi
zmianami:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (2)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 19/2020 z dnia 18 sierpnia 2020 r.
4. Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.

Współpraca z Opolską Regionalną Organizacją Turystyczną – efekty
współdziałania z Gminą Kędzierzyn-Koźle.

5. Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 r. w zakresie działania
komisji.

6. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2021 r.
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Kultury
i Dziedzictwa Narodowego o uzgodnienie statutu Muzeum Ziemi Kozielskiej
w Kędzierzynie-Koźlu.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutów żłobków
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

9. Opinia wstępna do projektu uchwały krajobrazowej.
10. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 19/2020 z dnia 18 sierpnia 2020 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Ad 4.
Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
Współpraca z Opolską Regionalną Organizacją Turystyczną – efekty
współdziałania z Gminą Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż miasto posiada obiekty
zabytkowe, którymi warto się pochwalić, natomiast trzeba byłoby niektóre
zmodernizować tj. Baszta Montalemberta. Wyraził zadowolenie, iż gmina posiada
Muzeum Ziemi Kozielskiej.

Dyrektor Opolskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej poinformował, iż w ramach
projektów „Wspólne Dziedzictwo” wydano folder w sześciu wersjach językowych.
W folderze jest mowa o siedmiu atrakcji w Kędzierzynie-Koźlu tj. Muzeum Ziemi
Kozielskiej, Blechhammer, basen „Wodne oKKo”, festiwal Mikołaja z Koźla,
Międzynarodowy Festiwal Filmów Niezależnych im. Ireneusza Radzia –
„Publicystyka” i Międzynarodowy Spływ Odrzański „Pływadła” z Raciborza do
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Kędzierzyna-Koźla. W ramach projektów zrealizowano wizyty studenckie
m. in. w Kędzierzynie-Koźlu, która odbyła się w miesiącu lipcu. OROT wraz z gminą
Kędzierzyn-Koźle konsultował przebieg trasy rowerowej po polsko-czeskim
pograniczu. Również stworzono dokument dla infrastruktury rowerowej województwa
opolskiego. W 2015 roku zorganizowano wizytę studyjną, gdzie dziennikarze z
Ukrainy reprezentujący m.in. stację telewizyjną komercyjną zwiedzali atrakcje
turystyczne w Kędzierzyn-Koźle. W województwie opolskim organizowano forum
turystyczne, gdzie touroperatorzy z Rosji spotkali się z t touroperatorami z Polski.
Goście z Rosji zwiedzili także Kędzierzyn-Koźle i spędzili noc w restauracji Hugo.
Gmina Kędzierzyn-Koźle wspólnie z innymi gminami województwa opolskiego
uczestniczy w targach turystycznych w Ostrawie. Do Kędzierzyna-Koźla zawsze są
wysyłane oferty turystyczne, promocyjne oraz OROT promuje Kędzierzyn-Koźle przy
różnych okazjach, przekazywane są materiały promocyjne. Gmina Kędzierzyn-Koźle
także przesyła do OROT-u wszelkie informacje o planowanych imprezach, które są
dalej przesyłane do czternastu zagranicznych ośrodków polskiej organizacji
turystycznej. Dyrektor poinformował, iż niestety w chwili obecnej gmina Kędzierzyn-
Koźla nie posiada żadnej restauracji, która chciałaby być członkiem szlaku
kulinarnego, ponieważ hotel-restauracja Hugo wypisał się z członkostwa.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał dyrektora, jakie ma propozycje
turystyczne dla gminy Kędzierzyn-Koźle, czego brakuje w mieście w tym zakresie.

Dyrektor Piotr Mielec odpowiedział, iż brakuje profesjonalnego punktu turystycznego
z przewodnikami. Brakuje infrastruktury, syfon kłodnicki oraz jego okolice można
byłoby wyremontować, postawić ławki, zrobić oświetlenie i utworzyć wieże
widokową nad drogami wodnymi. Dodał, iż utworzenie pola dla kamperów nie
wymaga dużo nakładu finansowego, a na pewno wiele turystów przyciągnie.

Andrzej Kopacki zwrócił uwagę, iż przed modernizacją syfonu kłodnickiego
należałoby utworzyć dojazd do niego, ponieważ nie jest najlepszy. Zasygnalizował, iż
od niedawna reaktywowano dawną stadninę koni przy wyspie. W tej stadninie
rozpoczęto pierwszą hodowle konia śląskiego.

Zastępca prezydenta Wojciecha Jagiełło poinformował o owocnej współpracy z
Opolską Regionalną Organizacją Turystyczną i podziękował dyrektorowi. Następnie
przypomniał o turystyce kajakowej, która jest kierowana do mieszkańców miasta.

Michał Nowak podziękował dyrektorowi OROT-u za uczestnictwo. Zapytał, jakie
działania OROT planuje podjąć w zakresie turystyki rowerowej z Kędzierzyna-Koźla
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do Czech. Zapytał także o szlak rowerowy przy wałach z Kędzierzyna-Koźla do
Opola.

Dyrektor odpowiedział, że budowa szlaku przez polsko-czeskie pogranicze rozpocznie
się, gdy samorząd wojewódzki i samorządy lokalne przeforsują projekt ten do
realizacji w kolejnej perspektywie finansowej Unii Europejskiej w ramach Programu
Interreg. Szlak przy wałach jest potrzebny, natomiast dyrektor nie wie, jak wygląda
sytuacja z tym szlakiem, ponieważ nie jest zapraszany na spotkania w tej kwestii. Na
pewno należy pytać władz wyżej, pisać pisma i przypominać się.

Michał Nowak powiedział, iż w takim razie kolejny raz radny będzie przypominał
radnym sejmiku województwa z Kędzierzyna-Koźla o tym szlaku i zaapelował do
zastępcy prezydenta o przypominaniu zarządowi województwa.

Przewodniczący obrad poinformował, iż dyskusja została wyczerpana, podziękował
dyrektorowi za uczestnictwo w posiedzeniu i powiedział, że komisja zapoznała się
oraz przyjęła ww. informację.

Ad 5.
Analiza wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 r. w zakresie działania
komisji.

Przewodniczący obrad poinformował, iż nie ma chętnych zgłaszających się do
dyskusji, więc poddał pod głosowanie analizę wykonania budżetu miasta za I półrocze
2020 r. w zakresie działania komisji:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grażyna Filipowicz , Jacek Król
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 5, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 2,
przyjęła analizę wykonania budżetu miasta za I półrocze 2020 roku w zakresie
działania komisji.
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Ad 6.
Propozycje zadań do budżetu miasta na 2021 r.

Grażyna Filipowicz zgłosiła następujące propozycje zadań:
- doposażenie placu zabaw na terenie osiedla Śródmieście, dokupienie elementów
drewnianych do parku Pojednania, renowacja placu zabaw (tzw. ogródek
Jordanowski) za żłobkiem nr 6,
- zakup oczyszczaczy powietrza do przedszkoli i żłobków na terenie osiedla
Śródmieście, z powodu prowadzenia uciążliwej dla środowiska naturalnego
działalności produkcyjnej przez spółkę Carbon przy ul. Powstańców,
- utworzenie miasteczka młodzieżowo-studenckiego przy ul. Astrów (za Halą
Sportowo-Widowiskową).

Katarzyna Dysarz zaproponowała utworzenie placu zabaw na osiedlu Cisowa (po
starszej stronie osiedla) przy strumyku. Poinformowała, iż właściciel tego terenu może
zamienić się z gminą na inny teren miejski.

Andrzej Kopacki zaproponował zabezpieczenie środków budżetowych na
kontynuowanie modernizacji stadionu miejskiego przy ul. Chrobrego.

Hanna Białas zasugerowała utworzenie miejsca dla rodzin nieposiadających własnych
ogródków, aby można było w kilku miejscach rozpalać ogniska.

Ireneusz Wiśniewski zwrócił uwagę, iż jest dużo zadań, które należałoby jeszcze
wykonać na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle, natomiast przypomniał, iż radni mają
jeszcze czas nad zastanowieniem się, co powinno jeszcze znaleźć się w budżecie 2021.

Ad 7.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Kultury
i Dziedzictwa Narodowego o uzgodnienie statutu Muzeum Ziemi Kozielskiej
w Kędzierzynie-Koźlu.

Grażyna Filipowicz przeczytała fragment: § 2 ust. 1 „Organizatorem Muzeum jest
Gmina Kędzierzyn-Koźle zwana dalej organizatorem”, natomiast § 11 mówi
„W przypadku powierzenia przez Organizatora zarządzania Muzeum osobie fizycznej
lub prawnej w trybie określonym w przepisach o organizowaniu i prowadzeniu
działalności kulturalnej, czynności zarządu wykonuje zarządca wskazany w umowie o
zarządzaniu instytucją kultury. Radna zapytała o kim jest mowa, kim jest zarządca, jak
będzie powołany.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż wprowadzono owe paragrafy
na wszelki wypadek tj. gdyby nie został wyłoniony dyrektor.
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Grażyna Filipowicz zapytała, kiedy zostanie powołana rada Muzeum.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że rada zostanie powołana, gdy Muzeum będzie w
pełni funkcjonować.

Michał Nowak zapytał, jaka wystawa była otwierana w listopadzie 2019 r. i czym
różni się to od wystawy stałej, która będzie otwierana wkrótce.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że w listopadzie 2019 r. otwierano Muzeum jako
obiekt. Wystawa stała to tzw. opisana historycznie wystawa, która będzie posiadała
wszystkie elementy wynikające z działalności muzealniczych, Dodał, iż wystawa
będzie opowieścią muzealną.

Michał Nowak przypomniał, iż od roku 2009 istnieje statut Muzeum Ziemi Kozielskiej
w Kędzierzynie-Koźlu w organizacji, gdzie w § 13 był zapis, że przy Muzeum działa
rada muzeum w składzie 5-osobowym powołanej przez Radę Miasta Kędzierzyn-
Koźle. Radny zwrócił uwagę, że radni miasta nie powoływali żadnego składu, więc
zapytał, dlaczego nie zrealizowano jeszcze tego zapisu.

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że nie było konieczności powołania rady muzeum.

Michał Nowak poinformował, iż gdyby powołano radę muzeum można byłoby
delegować dwóch członków z tej rady do komisji konkursowej w sprawie wyboru
dyrektora muzeum. Przypomniał, iż niedawno odbyły się trzy konkursy, w których nie
wybrano dyrektora. Ponadto radny zaznaczył, iż w: § 1 pkt 3 wystarczy „niniejszego
statutu” bez słowa „postanowienia”. Zwrócił uwagę, iż w wcześniejszym statucie był
zapis, że nadzór pośredni sprawuje Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle, natomiast w
przedłożonym projekcie w § 2 pkt 2 jest zapis, że nadzór bezpośredni sprawuje
Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle, zapytał skąd taka zmiana.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że nie da się sprawować przez radę miasta
bezpośredniego nadzoru, ponieważ rada miasta jest organem powołującym i mającym
ogólny nadzór także nad prezydentem.

Mecenas Krzysztof Mirecki podzielił się opinią, iż bezpośredni nadzór trudny jest do
wyobrażenia w wykonaniu rady miasta w całości i stąd właściwy jest zapis, który
stanowi, że bezpośredni nadzór stanowi prezydent miasta.

Michał Nowak uważa, że ustawowo ten nadzór wykonuje organizator, czyli jednostka
samorządu terytorialnego, więc zapis „Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle i Prezydent
Miasta Kędzierzyn-Koźle sprawują bezpośredni nadzór” byłby właściwszy. Następnie
radny powiedział, iż w § 4 ust 2 zdanie „Terenem działania jest miasto Kędzierzyn-
Koźle oraz powiat kędzierzyńsko-kozielski” nie jest właściwym sformułowaniem,
ponieważ miasto Kędzierzyn-Koźle nie jest niczym innym niż częścią powiatu
kędzierzyńsko-kozielskiego. Radny również odniósł się do § 11 informując, że rada
miasta zgodnie z ustawą jest organem zarządzającym Muzeum, ale w
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zaproponowanym statucie nie ma takiego zapisu, więc rada miasta prawdopodobnie
nie miałaby takiej kompetencji.

Mecenas wytłumaczył, że nadrzędnym aktem normatywnym jest ustawa, więc rada
miasta nadal miałaby kompetencję zarządzającą muzeum.

Michał Nowak uważa, iż w § 12 zapis „w przepisach o muzeach” powinien zostać
zmieniony na „w ustawie o muzeach”. Następnie zapytał, kto powołuje radę muzeum
zgodnie z następującym zapisem zaproponowanym w projekcie „powołanie i
odwoływanie rady muzealnej przez organizatora, w trybie i na zasadach określonych
przepisach o muzeach”.

Mecenas uważa, iż rada miasta, ponieważ organizatorem jest gmina Kędzierzyn-
Koźle.

Michał Nowak wyraził swoje niezadowolenie z działań gminy w zakresie
funkcjonowania Muzeum Ziemi Kozielskiej. Muzeum działa ponad 5 lat i dalej
pojawiają się tzw. zawirowania organizacyjne, które zdaniem radnego są
spowodowane również polityką urzędu. Radny wspomniał o poprzednich dyrektorach
i o nieudanych rozmowach konkursowych na które zgłosiło się kilka osób, więc
można było zaryzykować i wybrać jakiegoś kandydata.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż stronie urzędowej również jest przykro z
powodu nie wyłonienia dyrektora muzeum, natomiast prezydent nie dostrzega w tej
działalności muzeum jakiejkolwiek ułomności merytorycznej. Dodał, iż jeden
kandydat był przygotowany merytorycznie do rozmowy konkursowej, jednakże celem
komisji konkursowej było wyłonienie dyrektora, który nie będzie tzw. eksperymentem
tylko osobą, która doprowadzi muzeum do tego, aby było samodzielną jednostką.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, iż w związku z ww. wątpliwościami
przedstawionymi przez radnego Michała Nowaka „wstrzyma się” od głosu nad tym
projektem uchwały.

Michał Nowak kończąc poinformował, iż 5 członków w radzie muzeum spowoduje, iż
1 członek będzie z rady miasta, więc zmieniając liczbę członków na 6 spowoduje, że z
rady miasta będzie w tym 2 przedstawicieli.

Przewodniczący obrad poinformował, iż projekt uchwały należy jeszcze
przedyskutować, więc radny również „wstrzyma się” od głosu. Następnie powiedział,
że nie ma chętnych zgłaszających się do dyskusji i poddał pod głosowanie projekt
uchwały w sprawie wystąpienia do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o
uzgodnienie statutu Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu:

Wyniki głosowania
ZA: 1, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (1)
Hanna Białas
PRZECIW (2)
Jacek Król, Michał Nowak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-
Bogocz, Ireneusz Wiśniewski

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 1, „przeciw” - 2, „wstrzymujących się” - 5,
negatywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 8.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia statutów żłobków
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

Michał Nowak wniósł, aby:
- sformułowanie w § 5 „traci moc” zastąpić sformułowaniem „tracą moc”,
- wstawić podpunkty: podpunkt 1 tytuł pierwszej uchwały oraz podpunkt 2 brzmienie
drugiej uchwały,
- słowo „uchwała” z małej litery.

Przewodniczący komisji poddał pod glosowanie ww. wniosek radnego.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał
Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała ww. wniosek.

Następnie przewodniczący obrad Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem:
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Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z wnioskiem.

Ad 9.
Opinia wstępna do projektu uchwały krajobrazowej.

Ireneusz Wiśniewski poprosił o sprecyzowanie zapisu w projekcie dotyczącego reklam
już istniejących.

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego
wytłumaczyła, że uchwał krajobrazowych na terenie całej Polski weszło w życie
bardzo dużo. Uchwała nie będzie pozbawiała możliwości wieszania reklam właścicieli
usług tylko będzie wskazywała np. jak taka reklama powinna wyglądać, aby nie było
chaotycznie jak w chwili obecnej. W dniu wejścia w życie uchwały wszystkie
istniejące tablice/urządzenia reklamowe będzie trzeba dostosować do zasad
i warunków określonych w uchwale do 30 miesięcy od dnia wejście w życie uchwały.

Architekt miejski Marek Paneth dodał, iż w chwili obecnej nie ma na terenie
Kędzierzyna-Koźla jeszcze dużo reklam jak w większym miastach. Stronie urzędowej
zależy jedynie na uporządkowaniu reklam, więc projekt uchwały nie zawiera wiele
szczegółowych zasad. Głównie chodzi o to, aby reklamy nie przeszkadzały w ruchu
drogowym kierowcom, nie znajdowały się w jednym miejscu w nadmiarze oraz np.
przy Starówce.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy na budynkach wspólnot mieszkaniowych gmina
będzie w stanie zakazać szyldów niezgodnych z uchwałą. Radna zwróciła uwagę, iż na
budynkach publicznych projekt uchwały zakazuje wieszania reklam.

Architekt miejski dodał, iż zakazy wieszania reklam planuje się również w miejscach
wskazanych przez konserwatora zabytków. Zabytki to także domy około 60 letnie,
które są wpisane do ewidencji zabytków.
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Michał Nowak przypomniał, iż z radną Hanną Białas uczestniczył w spotkaniach
komisji zajmującej się tym projektem. Uchwała będzie znacznie ingerowała w życie
obywatela, ale radny twierdzi, iż należy ją podjąć. Zwrócił uwagę, jak w tej kwestii
wyglądają: Niemcy, Holandia, Francja, a nawet Republika Czeska. Zapytał, czy
zgodnie z definicją reklamy jest reklamą słynny szyld na placu raciborskim
umieszczony na kamienicy. Poprosił stronę urzędową o zastanowienie się, jak ten
szyld będzie potraktowany po ewentualnym podjęciu uchwały, ponieważ znajduje się
przy kozielskiej starówce, strefie zabytkowej. Radny poprosił o odpowiedź.

Jacek Król przypomniał, że radni oraz strona urzędowa jest dla mieszkańców.
Kędzierzyn-Koźle nie jest jeszcze miastem tzw. przereklamowanym. Radny obawia
się olbrzymich emocji społecznych i niezadowoleń.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopacki poinformował, że ma nadzieje, że skutki
społeczne i gospodarcze przeprowadzania zmian zgodnych z uchwałą krajobrazową
nie będą bardzo dotkliwe dla przedsiębiorców i mieszkańców. Następnie powiedział,
że nie ma chętnych zgłaszających się do dyskusji i poddał pod wstępne głosowanie
projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Jacek Król
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki
BRAK GŁOSU (1)
Katarzyna Kukolka-Bogocz

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 4, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 2,
pozytywnie wstępnie zaopiniowała ww. projekt.
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Ad 10.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia zdalnego dnia 20 października o godz.
16:00.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 19:20
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


